
RADA GMINY 
• LASOWICE WIELKIE 

PROTOKÓŁ nr XXXVII/18 
z sesji Rady Gminy Lasowice Wielkie Lasowice Wielkie 

odbytej w dniu 28 lutego 2018 r. 
w sali narad Rady Gminy Lasowice Wielkie 

Przewodniczący Rady Gminy Lasowice Wielkie Pan Rajmund Kinder, otworzył 37 

sesję, 7 kadencji Rady Gminy Lasowice Wielkie, przywitał wszystkich radnych, 

zaproszonych gości oraz przybyłych na sesję podpisanych na dodatkowej liście obecności 

stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. Przewodniczący poinformował, że oparciu 

o listę obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu, stwierdza że posiedzenie 

Rady Gminy ma moc prawną (kworum), gdyż na ustawową liczbę radnych 15 obecnych na 

sesji było 15 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad: 

L Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności (kworum). 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

4. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje z poprzedniej sesji. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

6. Przedstawienie - odczytanie sprawozdań z działalności komisji Rady Gminy 

Lasowice Wielkie za rok 2017.: 

• Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego; 

• Budżetu i Finansów, 

• Rewizyjnej; 

• Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej. 

7. Przedstawienie - odczytanie protokołu z posiedzeń komisji Rady Gminy Lasowice 

Wielkie: 

• Budżetu i Finansów z dnia 16 lutego 2018 r. 

• Rewizyjnej z dnia 21 lutego 2018 r. 

• Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej z dnia 23 lutego 2018 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2018. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Lasowice 

Wielkie - jako Partnera przy realizacji Programu „Działaj Lokalnie". 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji 

Urządzeń Kanalizacyjnych w miejscowości Jasienie w Gminie Lasowice Wielkie na 

lata 2018-2021. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w aktualizacji „Planu Odnowy 

miejscowości Jasienie na lata 2017 - 2025". 

14. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Lasowice Wielkie na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic, numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Lasowice Wielkie na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

16. Przedstawienie — odczytanie: 

• Uchwała nr 717/2017 z dnia 23 stycznia 2018 r. Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Opolu nt. opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu. 

• Uchwała nr 744/2017 z dnia 23 stycznia 2018 r. Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Opolu nt. opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

określonego w uchwale budżetowej. 

17. Pytania, wnioski, interpelacje. 

18. Dyskusja. 

19. Odpowiedzi. 

20. Zamknięcie sesji. 

Radni nic wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad, Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Rajmund Kinder, przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia przedstawionego 

porządku - radni jednogłośnie przyjęli przedstawiony porządek obrad - 15 głosów za; 0 

głosów przeciw; 0 głosów wstrzymujących się. 

Ad 3 Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

Wójt Gminy Pan Daniel Gagat przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta Gminy 

Lasowice Wielkie w okresie od dnia 20 stycznia 2018 r. do dnia 14 lutego 2018 r., które 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wójt Gminy ponadto dodał, że: 

• Dokonano odbioru końcowego inwestycji polegającej na rozbudowie oczyszczalni 

ścieków w Trzebiszynie. 
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• Ogłoszono przetarg nieograniczony na budowę boiska wielofunkcyjnego 

w Choci ano wicach. 

Wójt poinformował radnych, żc w dniu posiedzenia Rady Gminy Lasowice Wielkie 

nastąpiło otwarcie ofert na budowę boiska wielofunkcyjnego w Choćianowicach. Zgłosiły się 

dwie firmy, jedna z Bytomia, druga z Oświęcimia, oferta tańsza wynosi około 428 tysięcy zł., 

droższa około 556 tysięcy zł., obecnie trwa weryfikacja złożonych ofert. Radny Pan Norbert 

Barcz zapytał jaki był plan wydatków na boisko wielofunkcyjne w Chocianowicach. Wójt 

wyjaśnił, że plan był mniejszy o około 30 tysięcy zł. od oferty najtańszej w związku z czym, 

jeśli wszystkie dokumenty będą w porządku na następnej sesji trzeba będzie dołożyć 

brakującą kwotę. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, ile wynosiły w sumie naliczone odsetki karne za 

budowę oczyszczalni w Trzebiszynie. Wójt powiedział że niecałe 90 tysięcy zł,; Z-ca 

przewodniczącego Rady Gminy Pan Piotr Kisiel zapylał czy wydaliśmy mniej jak 

planowaliśmy, Wójt powiedział że potrąciliśmy wykonawcy karne odsetki. 

Radni nie wnieśli więcej pytań uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Ad. 4 Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje z poprzedniej sesji. 

Radny Pan Norbert Barcz powiedział, że na jego pytanie odnośnie dróg 

w Chocianowicach otrzymał tylko odpowiedź na część pierwszą, a nie ma odpowiedzi na 

część drugą, bo zapytanie dotyczyło dwóch dróg - jedna za boiskiem, a druga do Państwa 

Kochalskich. Pan Norbert Barcz poinformował również radnych, że dotarł do protokołu 15 

lutego 2017 r, w którym komisja komunalno — rolna miała się zająć wymienioną drogą, czyli 

przez rok nic nie robiliśmy w sprawie tej drogi do Państwa Kochalskich. Wójt wyjaśnił, że 

zakończył sprawę po rozmowie z Panem Nadleśniczym, przyszła również informacja z 

Nadleśnictwa Kluczbork, że Gmina ma płacić za dzierżawę wymienionej drogi, w związku z 

czym Wójt odstąpił od dalszych procedur. Gmina nie chce tej drogi ponieważ nie będzie 

płacić dzierżawy, a Nadleśnictwo nigdy nie przekaże Gminie Lasowice Wielkie tych dróg, 

żeby można było robić tam cokolwiek np. asfalt, cena dzierżawy to 100 zł. za 100 metrów 

drogi. Pan Norbert Barcz zapylał o drogę w Chudobie dukt leśny na Ryczek, czy 

Nadleśnictwo ten dukt za darmo przekazało, Wójt wyjaśnił że to nie była droga od 

Nadleśnictwa, ale droga we władaniu Starosty Kluczborskiego, ale nie była w zarządzie i 

Starosta mógł ją przekazać Gminie i nie był to dukt leśny. Pan Norbert Barcz powiedział, że 

Wójt powiedział że będziemy oświetlać dukt leśny, Wójt wyjaśnił że droga kończy się na 

wjeździe do Sobisza, a lampa będzie stała na terenie Nadleśnictwa. Pan radny Norbert Barcz 

3 



zapytał gdzie jest druga część odpowiedzi w sprawie drugiej drogi - gdzie się zgubiła droga 

od cmentarza ponieważ nie ma informacji w odpowiedziach na sesję. Wójt Daniel Gagat 

wyjaśnił, że nigdy jej nie było. Pan Norbert Barcz powiedział, że dotrze do pism kierowanych 

do Wójta. Przewodniczący Rady Gminy zacytował odpowiedź Nadleśnictwa, że nie ma 

możliwości przekazania Gminie dróg stanowiących własność Skarbu Państwa będących 

w zarządzie Lasów Państwowych Nadleśnictwa Kluczbork, więc jeśli po tych drogach jeżdżą 

ludzie to dlaczego Nadleśnictwo ma pobierać opłatę za dzierżawę od Gminy. Co do drugiej 

drogi Przewodniczący Rady Gminy zaproponował żeby wrócić do dokumentów z Komisji. 

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Rajmund Kinder zapytał czy są jakieś uwagi lub 

pytania do protokołu z poprzedniej sesji, radni nie wnieśli uwag, Przewodniczący poddał więc 

przyjęcie protokołu pod glosowanie - 14 radnych było za przyjęciem protokołu z poprzedniej 

sesji, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. 

Ad. 6 Przedstawienie — odczytanie sprawozdań z działalności komisji Rady Gminy 

Lasowice Wielkie za rok 2017.: 

• Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego; 

• Budżetu i Finansów; 

• Rewizyjnej; 

• Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Rajmund Kinder poinformował, że sprawozdania 

z działalności komisji Rady Gminy Lasowice Wielkie za rok 2017 dotarły do radnych 

w materiałach na sesję i każdy radny mógł się zapoznać z tymi sprawozdaniami. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają zapytania lub uwagi do sprawozdania 

z działalności za rok 2017: 

• Komisji Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego - radni nie wnieśli 

uwag do przedłożonego sprawozdania - sprawozdanie stanowi załącznik do 

niniej szego protokołu; 

• Komisji Budżetu i Finansów - radni nie wnieśli uwag do przedłożonego 

sprawozdania - sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

• Komisji Rewizyjnej - - radni nie wnieśli uwag do przedłożonego sprawozdania -

sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
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• Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej - radni nie 

wnieśli uwag do przedłożonego sprawozdania - sprawozdanie stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu; 

Ad. 7 Przedstawienie - odczytanie protokołu z posiedzeń komisji Rady Gminy Lasowice 

Wielkie: 

• Budżetu i Finansów z dnia 16.02.2018 r. 

• Rewizyjnej z dnia 21.02.2018 r. 

• Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej z dnia 23.02.2018 r. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Bernard Widera odczytał protokół nr 

34/2018 z posiedzenia Komisji w dniu 16 lutego 2018 r. - protokół stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają zapytania lub uwagi do przedstawionego 

protokołu, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Norbert Barcz odczytał protokół z 33/2018 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 21 lutego 2018 r. - protokół stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają zapytania lub uwagi do przedstawionego 

protokołu, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej Pani 

^ / Gabriela Świerc odczytała protokół nr 17 z posiedzenia Komisji w dniu 23 lutego 2018 r. -

protokół stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że jeśli przyszła większa subwencja 

oświatowa, to można mniej dołożyć z budżetu Gminy do oświaty. Radna Gabriela Świerc 

zwróciła z kolei uwagę na konieczność zatrudnienia logopedy w obu Zespołach, radna 

Gabriela Świerc dodała, że przepisy się zmieniły i wprowadziły obowiązek zatrudnienia 

logopedy w każdym Zespole, powiedziała też, że dzieci mają orzeczenia z Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej o zajęciach z logopedą, w szkołach jest za dużo dzieci 

z wadami wymowy, a za mało logopedów. Przewodniczący Rady Gminy podsumował, że 

jeżeli znajdzie się etat to jak najbardziej można zatrudnić logopedę, chyba, że któryś 

z nauczycieli pójdzie na studia podyplomowe i wtedy on będzie mógł realizować tc godziny. 
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Z-ca przewodniczącego Rady Gminy Pan Piotr Kisiel dodał, że od kwietnia są przewidziane 

podwyżki dla nauczycieli, także podwyżki mogą pochłonąć większa kwotę subwencji. 

Przewodniczący Rady Gminy Lasowice Wielkie zapytał dodatkowo Panią Gabrielę Świerc 

kto jest lekarzem orzecznikiem dla nauczycieli. Pan Gabriela Świerc wyjaśniła, że w naszej 

części Gminy lekarzem orzecznikiem jest Pani Maria Mastalerz lekarz medycyny pracy. 

Panie Świerc jeszcze raz powtórzyła, że koszt wszelkich badań, które wykonywali 

nauczyciele w celu uzyskania urlopu na poratowanie zdrowia pokrywał NFZ, teraz to 

wygląda tak, że nauczyciel składa pisemny wniosek o udzielenie urlopu na poratowanie 

zdrowia do dyrektora szkoły, a ten go wysyła do lekarza medycyny pracy, z którym szkoła ma 

podpisaną umowę, koszt wszelkich badań obecnie ponosi szkoła. Pani Gabriela Świerc 

powtórzyła, że Komisja uchyliła obowiązek-wysyłania każdego nauczyciela ubiegającego się 

o urlop na poratowanie zdrowia do Wojewódzkiego Ośrodka Medycyny Pracy w 

Kędzierzynie Koźlu, pozostawiła jednak taką możliwość dyrektorowi w szczególnie 

uzasadnionych przypadkach, stwierdziła że ta furtka dla Dyrektorów powinna być 

zostawiona. Pan Norbert Barcz powiedział, żc on by od tej furtki odstąpił bo to jest taka 

trochę dyskryminacja - Dyrektor jak nie lubi nauczyciela to wyśle go do WOMP do 

Kędzierzyna-Koźla, przepis powinien być jednolity dla wszystkich. Przewodnicząca Komisji 

Oświaty Pani Gabriela Świerc wyjaśniła czym komisja się sugerowała pozostawiając ten 

zapis - zostawili dyrektorowi możliwość odwołania się od decyzji lekarza orzecznika w 

przypadku jeśli nauczyciel który przebywa na urlopie dla poratowania zdrowia prowadzi 

zajęcia w innej placówce oświatowej lub dodatkowe działania zarobkowe. Pan Norbert Barcz 

powiedział, że uważa, że trzeba być rygorystycznym i podważajmy wszystkim albo nie 

podważajmy nikomu. Przewodniczący Rady Gminy Rajmund Kinder powiedział, że jego 

zdaniem nie będziemy podważać, tylko bardziej potwierdzimy w innym miejscu opinie 

lekarza medycyny pracy. Pan Norbert Barcz powiedział, że z protokołu Komisji wynika że 

podważamy, powinno to być zmienione bo ktoś może być wysłany do WOMP w 

Kędzierzynie - Koźlu, a ktoś drugi nie musi. Przewodniczący Rady Gminy, zapytał od kiedy 

weszły przepisy odnośnie urlopów na poratowanie zdrowia Pani Gabriela Świerc wyjaśniła, 

że w sumie przepisy obowiązują od już - Przewodniczący Rady Gminy - powiedział, że 

należy zaczekać i zostawić tak jak jest w propozycjach Komisji Oświaty, a w międzyczasie 

można się zorientować jak jest w innych gminach. Pan Piotr Kisiel powiedział, że jak weszła 

poprzednia regulacja odnośnie przepisów na poratowanie zdrowia, to Rada Gminy 

sugerowała żeby dokładnie weryfikować otrzymywanie tego urlopu, żeby ograniczyć 

ewentualne jego nadużywanie. 
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Radni nie wnieśli więcej uwag i zapytań do protokołu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Pomocy Społecznej. 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej. 

Przewodniczący Rady zapyta! czy radni mają zapytania łub uwagi do uchwały, radni nie 

wnieśli uwag do uchwały. 

Radni jednogłośnie przyjęli uchwałę - 15 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2018. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto będzie opiekunem sali po byłym GOK-u 

w Lasowicach Małych - radny Pan Dariusz Pikor wyjaśnił, że będą dwie Panie na zmianę. 

Przewodniczący zapytał, czy jest regulamin użytkowania sali w Lasowicach Małych — Wójt 

Pan Daniel Gagat wyjaśnił, że jest w trakcie opracowywania, koszt wynajęcia sali będzie za 

dzień, a nie od imprezy, a mieszkańcy Lasowic Małych będą korzystać za darmo i instytucje 

takie jak Caritas. 

Radni nie wnieśli więcej uwag i zapytań do uchwały. Radni jednogłośnie przyjęli uchwałę — 

15 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że uchwała trochę dziwnie brzmi, bo 

jeżeli chcemy płacić za pobyt ludziom bezdomnym to jest zrozumiałe, ale paragraf 1 uchwały 

ustala szczegółowe zasady ponoszenia odpłatności za pobyt osób bezdomnych z terenu 

Gminy Lasowice Wielkie, a tabela w załączniku do uchwały przewiduje odpłatności za pobyt 

w schronisku, która uzależniona jest od dochodu osoby samotnie gospodarującej lub od 

dochodu na osobę w rodzinie więc to jest osoba bezdomna czy nie jest - Przewodniczący 

Rady Gminy powiedział, że jego zdaniem osoba bezdomna to jest taka, która skądś do nas 

przyjedzie i tutaj koczuje, my go zabieramy i zawozimy do schroniska dla osób bezdomnych, 

bo jeżeli osoba mieszka w gospodarstwie to czy ona jest bezdomna czy nie jest, chyba, że 

z definicji ustawy o pomocy społecznej wynika co innego. Radna Benita Kowollik podała 

przykład, że ktoś posiadający dochody np. rentę może zostać wyrzucony z domu, staje się 

więc osobą bezdomną, która posiada dochody — i dlatego uchwała posiada tabelę z kryterium 

dochodowym. Radny Norbert Barcz powiedział, że to nie jest tak jak Pani radna Benita 
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Kowollik mówi, bo jak osoba zostanie wyrzucona to Gmina ma obowiązek dać jej mieszkanie 

socjalne, a w przypadku jeśli nic posiada mieszkań socjalnych ma obowiązek wynająć 

mieszkanie, bezdomnym jest się zawsze z wyboru. 

Radni nie wnieśli więcej uwag i zapytań do przedstawionej uchwały. Radni 

przegłosowali projekt uchwały, 14 za, 0 przeciw, 1 wstrzymała się. 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Lasowice 

Wielkie-jako Partnera przy realizacji Programu „Działaj Lokalnie". 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają zapytania lub uwagi do uchwały, radni nie 

wnieśli uwag i zapytań do uchwały. Radni jednogłośnie przyjęli uchwałę - 15 głosów za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju 

i Modernizacji Urządzeń Kanalizacyjnych w miejscowości Jasienic w Gminie Lasowice 

Wielkie na łata 2018 - 2021. 

Przewodniczący Rady Gminy Lasowice Wielkie Pan Rajmund Kinder, zapytał czy Gmina 

Lasowice Wielkie świadcząca usługi z zakresu zbiorowego odprowadzania ścieków 

z nieruchomości w miejscowościach Chudoba i Wędrynia będzie przekazywała te usługi 

w przyszłości do Hydrokomu? Wójt Gminy Pan Daniel Gagat wyjaśnił, że od czerwca br. 

przekazujemy Chudobę i Wędrynię do Hydrokomu, zostanie tylko kanalizacja Jasienie -

dlatego plan robimy już tylko na Jasienie, a jak będziemy ustalać taryfy na Jasienie to musimy 

mieć taki plan to wynika z zapisów ustawy. Przewodniczący Rady Gminy zapytał - w planie 

jest informacja, że w Jasieniu nie jest skanalizowany Przysiółek Wawrzyńcowskie, czy nie 

można tego ująć gdzieś w planie kanalizacji na przyszłe lata. Wójt Gminy Pan Daniel Gagat 

wyjaśnił, że kalkulacje wykazały, że budowa kanalizacji w Przysiółku Wawrzyńcowskim jest 

nieekonomiczna, dlatego projektant nie uwzględnił Przysiółka. Pan radny Norbert Barcz 

poinformował, że podobna sytuacja jest w części Chocianowie. Wójt Gminy wyjaśnił, że 

podobnie jak Wędryni - Kiełbasin, czy w Chudobie - Sobisz. Pan Norbert Barcz zapytał czy 

Przysiółka Wawrzyńcowskiego nie można połączyć z Bażanami. Wójt Gminy Pan Daniel 

Gagat wyjaśnił, że wieś Bażany nie będzie mieć kanalizacji, tylko będą mieć oczyszczalnie 

przydomowe. Wójt poinformował również radnych, że miał telefon od osoby, która mieszka 

na Przysiółku Wawrzyńcowskim ze skargą, że mieszkańcy Przysiółka zostali potraktowani 

jak drugi sort i dzwoniący napisze pismo albo do Wójta albo do Przewodniczącego Rady 

Gminy. Pan Rajmund Kinder zapytał - co dalej będziemy robić z kanalizacją Przysiółka. Wójt 
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stwierdził, żc możemy to jeszcze raz przeliczyć czy tam nic pociągnąć kanalizacji, bo te 

oczyszczalnie przydomowe to wątpliwa inwestycja. Przewodniczący Rady Gminy zgodził się 

ze zdaniem Wójta, że trzeba by to wszystko przeliczyć, bo na Przysiółku Wawrzyńcowskim 

jest w dość zwarta zabudowa. 

Radni nie wnieśli więcej uwag i zapytań i przegłosowali projekt uchwały, 14 za, 0 

przeciw, 1 wstrzymała się. 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w aktualizacji „Planu Odnowy 

miejscowości Jasienie na łata 2017 -2025". 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają zapytania łub uwagi do uchwały, radni nie 

wnieśli uwag do uchwały. Radni jednogłośnie przyjęli uchwałę - 15 głosów za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się. 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Lasowice Wielkie na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic, numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu. 

Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Piotr Kisiel zwrócił uwagę na dość ważny 

fakt historyczny, że do tej pory Szumirad był skonfigurowany z Chudobą i zawsze robione 

było tak, żeby Szumirad miał swojego radnego, w tej chwili w projekcie uchwały szansa jest 

50 na 50 %, jest mało prawdopodobne, żeby taka mała miejscowość mogła tego swojego 

radnego mieć, ale z tym faktem nie będziemy dyskutować bo ustawa ponoć to jednoznacznie 

reguluje Pan Norbert Barcz zapytał - czy nie dało się połączyć Chudoby z Szumiradem. 

Sekretarz Gminy Pan Joachim Smolnik wyjaśnił, że w Ordynacji wyborczej jest napisane, że 

nie wolno dzielić sołectwa i łączyć z innym sołectwem, tak jak do tej pory część Chudoby 

połączona była z Szumiradem, nie ma takich prawnych możliwości. Chcieliśmy również 

przyłączyć Szumirad do Wędryni, niestety Krajowe Biuro Wyborcze nie wyraziło zgody, bo 

musi graniczyć wioska z wioską. Szumirad i Trzebiszyn graniczą ze sobą przez las i to była 

jedyna możliwość żeby Szumirad był połączony z Trzebiszynem, tak samo jak nie ma 

możliwości połączenia Osiedla w Lasowicach Wielkich z Trzebiszynem, ten sam przypadek 

był w Ciarce, która połączona była z częścią z Gronowie, obecnie Ciarka i Gronowice 

stanowią odrębne okręgi. Sekretarz Gminy wyjaśnił że w dniu 7 lutego 2017 r. był na 

konsultacjach w Krajowym Biurze Wyborczym w Opolu i przedstawił inny plan niż len który 

został. Zadecydowały względy prawne, a chodzi też o to, że liczba mieszkańców od. ostatnich 

wyborów w gminie Lasowice Wielkie spadła. Przewodniczący Rady Gminy zapytał, że w 
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regulamin odnośnie tworzenia okręgów wyborczych przewiduje odstępstwa od normy -

Sekretarz odpowiedział że w Gminie Łubniany próbowano podzielić Sołectwo i połączyć 

z innym Sołectwem, ale Krajowy Komisarz nie wyraził zgody, stwierdzając że kategorycznie 

nie ma możliwości dzielenia danej miejscowości i łączenia z inną miejscowością, nowa 

ordynacja nie pozwala na takie zmiany. Pan Norbert Barcz zapytał - Czy prawnie nie można 

było zwiększyć liczby radnych o jednego, żeby Szumirad miał swojego radnego - Sekretarz 

Urzędu wyjaśnił że nie ma takich prawnych możliwości. 

Radni nie wnieśli więcej uwag i zapytań i jednogłośnie przyjęli uchwalę - 15 głosów za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Lasowice Wielkie na stale obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

Sekretarz Gminy Pan Joachim Smolnik wyjaśnił, że można łączyć te dwie uchwały na 

jednej sesji Rady Gminy pod warunkiem że uchwała w sprawie okręgów zostanie 

przegłosowana jako pierwsza. Obwody są takie same jak cztery lata temu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają zapytania lub uwagi do uchwały, radni 

nie wnieśli uwag do uchwały. 

Radni jednogłośnie przyjęli uchwałę - 15 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący Rady Gminy Lasowice Wielkie ogłosił przerwę w obradach 15.15 - 15.25. 

Ad. 16 Przedstawienie - odczytanie: 

• Uchwala nr 717/2017 z dnia 23 stycznia 2018 r. Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu nt opinii o prawidłowości 

planowanej kwoty długu. 

• Uchwała nr 744/2017 z dnia 23 stycznia 2018 r. Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu nt. opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu określonego w uchwale budżetowej. 

Radny Pan Norbert Barcz zwrócił uwagę na zapis w uchwale RIO nr 744/2017 z 23 

stycznia, że RIO zwróciło szczególną uwagę po raz pierwszy, bo sprawdził parę opinii wstecz 

i RIO zwróciło szczególną uwagę to co, Komisja Rewizyjna zauważyła na ostatnich 

posiedzeniach że zbliżamy się do maksymalnej wysokości zadłużenia, pierwszy raz jest to 

wpisane w uchwale RIO - Wójt Pan Daniel Gagat powiedział, że jeśli otrzymujemy 
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dofinansowanie do zadań to zaraz spłacamy kredyty. Przewodniczący Rady Gminy 

powiedział żc, jeżeli chodzi o deficyt 4.749.310 zl to on jest naprawdę bardzo duży i będzie 

miało to wpływ na lata przyszłe, priorytetem w Gminie Lasowice Wielkie powinna być 

kanalizacja, wystosował prośbę do radnych bo to oni dzielą pieniądze, potwierdzają lub 

negują zadania do realizacji, jeżeli da się gdzieś znaleźć jakieś oszczędności to należy ich 

szukać, żeby zmniejszyć deficyt budżetowy lub żeby nie było takiej potrzeby żeby zaciągać 

kolejne kredyty. 

Skarbnik Gminy Izabela Dokupił wyjaśniła, że RIO w Opolu prowadzi nadzór nad 

samorządami z góry i jej obowiązkiem jest wskazanie, a naszym dopilnowanie tego, że jeżeli 

mamy taki a taki deficyt, wskaźniki w przyszłych latach muszą być zachowane, jeżeli na 

pokrycie planowanego deficytu zamierzamy zaciągnąć kredyt ze spłatą w latach kolejnych, to 

też wpłaty w latach kolejnych pokazują nam czy my możemy w takiej wysokości kredyt 

w ogóle zaciągnąć, automatycznie jeżeli lata kolejne pokazują spłaty są niezachowanc to też 

taki kredyt w danym roku nie może być zaciągnięty. Przewodniczący odpowiedział to są takie 

teoretyczne rozważania, Regionalna Izba Obrachunkowa w Opolu czuwa wskaźniki są, 

Gmina ich nie przekracza, ale niech się coś wydarzy i pójdzie lawina jak w Byczynie i gmina 

zostanie z wielkimi długami. Radny Pan Norbert Barcz powiedział, że RIO w Opolu czuwa 

nad tymi długami, ale zwróciło pierwszy raz uwagę, że się zbliżamy do maksymalnego 

zadłużenia, ja nie mówię ze to jest nieprawne to się wszystko zgadza tylko to co 

Przewodniczący Rady podkreślił zbliżamy się do zadłużenia dużego 

Ad.17/18/19/ Pytania, wnioski, interpelacjc/Dyskusja/Odpowicdzi/ 

Radny Bierawski - pytanie odnośnie punktu poczty w Lasowicach Wielkich bo ma 

informację, że z dniem 1 marca 2018 r. poczta będzie zamknięta - Wójt wyjaśnił ale od 2 

marca 2018 poczta będzie otwarta, punkt pocztowy zostanie otwarty w sklepie u Pana 

Klaudiusza Szolc. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o pismach które wpłynęły do biura rady -

pismo odnośnie herbu Gminy Lasowice Wielkie, które wpłynęło też do Rady Gminy 

wytykające błędy w obecnym herbie Gminie, ale po dokładnej analizie pisma okazuje się że, 

jest to oferta handlowa w której chodzi o 32 tysiące złotych, wpłynęły również dwa pisma 

z Urzędu Wojewódzkiego w sprawie uchwały z ubiegłego miesiąca odnośnie zmian w planie 

zagospodarowania przestrzennego miejscowości Chudoba, chodziło o wyjaśnienie pewnych 

wątpliwości w podjętej uchwale Rady Gminy. Pisma z wyjaśnieniami Wójta zostały przesiane 
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do Urzędu Wojewódzkiego, Przewodniczący ma nadzieję że nadzór Pana Wojewody nie 

uchyli uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Wójta - proszę się zorientować w cenie 

zakupu kamer i sprzętu wymaganego do nagrywania wizji i fonii podczas sesji Rady Gminy 

i przygotować informację o ofercie. 

Radny Pan Norbert Barcz - kontynuując temat z poprzedniej sesji dotyczący Karty 

Rodziny i Seniora, Gmina Lasowice Wielkie jest jedną z nielicznych gmin na terenie 

województwa opolskiego, która do tego projektu nie przystąpiła, a wiąże się to z tym ze 

każdy mieszkaniec Gminy Lasowice Wielkie, który będzie chciał sobie tą kartę założyć musi 

udać się do Opola - czy jest problem żebyśmy to w naszej jednostce przyjmowali wnioski 

o takie karty - Wójt Daniel Gagat odpowiedział że nie ma problemu. 

Radny Pan Norbert Barcz - Czy Gmina Lasowice Wielkie jest w programie „Nie -Sami 

Dzielni" w programie tym Marszałek Województwa Opolskiego rekompensuje 93% kosztów 

opiekunek, także nie widzę powodu dlaczego nasz gmina nie jest w tym programie - Wójt my 

też do wszystkich programów nie możemy startować - Pan radny Norbert Barcz złożył 

wniosek o wyjaśnienie możliwości uczestnictwa Gminy Lasowice Wielkie w tym programie. 

Pan Norbert Barcz - zwrócił uwagę, że firma Remondis po odpady selektywne 

przyjeżdża z dwudniowym opóźnieniem, było to po raz trzeci od września i to co zwierzęta 

w nocy zrobiły na wsi to była tragedia, Pan Norbert Barcz zwrócił się do Wójta żeby ten 

wystosował pisma do Remondisu, aby dopilnowali wywozu i odbioru odpadów selektywnych 

w dni wyznaczone zgodnie z harmonogramem. Wójt Gminy Pan Daniel Gagat zwrócił uwagę 

dlaczego nie dzwonicie od razu i nie zgłaszacie że taka sytuacja ma miejsce. 

Pani radna Gabriela Świerc zwróciła się do Wójta, że jak będzie pismo do Remondisu 

wystosowywane to proszę o zwrócenie uwagi na zostawianie worków w odpowiednich 

kolorach co umożliwi prawidłowy odbiór odpadów. 

Podczas sesji odczytano i podjęto niżej wymienione uchwały. 

1. Uchwała Nr XXXVII/231/18 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej. 

2. Uchwała Nr XXXVII/232/18 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2018. 

3. Uchwala Nr XXXVII/233/18 wały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych. 

4. Uchwała Nr XXXVII/234/18 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 

Lasowice Wielkie - jako Partnera przy realizacji Programu „Działaj Lokalnie". 

12 



5. Uchwała Nr XXXVII/235/18 w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju 

i Modernizacji Urządzeń Kanalizacyjnych w miejscowości Jasienie w Gminie 

Lasowice Wielkie na lata 2018 - 2021. 

6. Uchwala Nr XXXVII/236/18 w sprawie zatwierdzenia zmian w aktualizacji „Planu 

Odnowy miejscowości Jasienie na lata 2017 - 2025". 

7. Uchwała Nr XXXVII/237/18 w sprawie podziału Gminy Lasowice Wielkie na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic, numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu. 

8. Uchwała Nr XXXVlI/238/18 w sprawie podziału Gminy Lasowice Wielkie na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

A d . 20 Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Lasowice Wielkie zakończył posiedzenie sesji Rady 

Gminy Lasowice Wielkie które trwało od godz. 14.00 do godz. 15.45. 

Kąmund Kinder 

13 


